
BRM.0012.11.2011.3.MGW 
Protokół nr 11/2011 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 21 grudnia 2011 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00 

Godzina zakończenia obrad: 12:05 

Miejsce obrad: Ząbkowicki Ośrodek Kultury  

 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

Zdzisław Burnat     Przewodniczący Komisji 

Janusz Labok     Zastępca Przewodniczącego 

Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 

Franciszek Gawęda    Członek 

Stanisław Susz     Członek 

Bogdan Tkaczyński    Członek 

Władysław Witkowski   Członek 

Ponadto uczestniczyli: 

Ewa Figzał      Zastępca Burmistrza    

Maria Pater      Kierownik Wydziału Edukacji    

Jolanta Mitręga    Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

Danuta Tkaczonek    Radna Rady Miejskiej 

Ewa Olewicz     Dyrektor ZOK-u 

Helena Wolnik- Kliber   Dyrektor Biblioteki Publicznej 

Henryk Saryczew    Dyrektor OSIR-u 

Oraz Przedstawiciele Uniwersytetu III Wieku 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu  
i przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Informacja nt. pozalekcyjnych form pracy z młodzieżą w placówkach  

(szkoły, ZOK, OSiR, Biblioteka) 

3. Zaopiniowanie regulaminów oświatowych na 2012 rok 

4. Podsumowanie pracy komisji z a2011 rok 

5. Opracowanie planu pracy komisji na 2012 rok 

6. Sprawy Różne  

7. Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poinformował, że z pozyskanej informacji pkt. 3 nie będzie 
zrealizowany, ponieważ w związku z innymi wytycznymi, zgodnie z kartą 
nauczyciela Radni Rady Miejskiej nie mają obowiązku opiniowania regulaminów, 
jeżeli nie nastąpiły żadne istotne zmiany, a takie nie nastąpiły. 
 
Oraz na prośbę zgromadzonych, aby przenieść pkt. 6 Sprawy różne na początek 
obrad Komisji. 
 
W związku z tym, że nikt nie ma zastrzeżeń do zaproponowanego porządku obrad, 
Komisja przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
 
Ad. pkt. 2. Sprawy różne 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Jolanta Mitręga, zapoznała Radnych oraz 
osoby zgromadzone z pismem Pana Unkasa Gałka dot. programu „Zdrowe dzieci – 
zdrowa Polska, które stanowi załącznik do protokołu. 
 
Zasugerowała również Komisji, aby w planie pracy Komisji na 2012 roku umieścić 
odwiedziny przedszkola przy Szkole Podstawowej nr 2 w Ząbkowicach Śląskiej, 
celem obejrzenia wyposażenia pomieszczenia. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, rozszerzył wypowiedź Radnej Jolanty Mitręgi, powiedział, że 
program jest znany i posiada pozytywne opinie wszystkich konsultantów. Ale 
problem jak zwykle rozbija się w finansach. To, co proponuje Pan Unkas, jest to 
pewne minimum, które gwarantuje dzieciom zdrowe przebywanie w pomieszczeniu 
oraz bezpieczeństwo. Program jest popierany przez większość osób. 
 



Przedstawiciel Uniwersytetu III Wieku Pani Krystyna Buchwald, opowiedziała o 
stowarzyszeniu, że istnieje 3 lata i jakimi działaniami się zajmują na terenie gminy: 
realizacja różnorodnych działań, głośne imprezy, wycieczki, potkania autorskie, 
różne zajęcia. Problemem jednak są środki finansowe, które nie wystarczają na np. 
opłacenie wykładowców, członkowie musza dopłacać. Problem również stanowi 
brak stałego pomieszczenia. Współpracują zarówno z ZOKiem jak i z Biblioteką. Aby 
szkoły uwzględniały działania seniorów. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Prezes Zarządu Ząbkowickiego Uniwersytetu III Wieku Grażyna Kwiecińska, 
dodał również parę słów na temat działalności, oraz zapytała, na jakie 
dofinansowanie mogą liczyć na rok 2012. 
      
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że temat pomieszczeń jest mu znany, gdyż były 
prowadzone takie rozmowy z Panem Burmistrzem. Jeżeli chodzi o Grotę, to po 
przetargu, jeżeli nie będzie ofert, będą prowadzone rozmowy, żeby pomieszczenie 
groty przeznaczyć na działalność Stowarzyszenia.  
 
Jeżeli chodzi o środki mogą być pozyskane z różnorodnych konkursach 
organizowanych przez urząd gminy w ramach środków budżetowych 
przeznaczonych na dany rok, ponieważ zmieniły się przepisy. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich, również wypowiedziała się w kwestiach 
lokalowych oraz o konkursach, o pozyskiwaniu funduszy zewnętrznych, (Seniorada) 
 
Przedstawiciel Uniwersytetu III Wieku Pani Krystyna Buchwald, powiedziała o 
instruktorze Chóru „ECHO”, który kosztuje ich 360 zł, zaczyna brakować funduszy 
na opłacenie lektoratu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że Komisja nie dysponuje finansami i nie jest w stanie 
przyznać takiej kwoty, komisja tylko i wyłącznie opiniuje projekty, wnioski do 
budżetu. Komisja może wnioskować do Pani Dyrektor ZOK-u aby uwzględniła w 
ramach budżetu jakieś środki. 
 
Dyrektor Ząbkowickiego Ośrodka Kultury Pani Ewa Olewicz, powiedziała, że 
Uniwersytet Trzeciego Wieku zajmuje na zasadzie użyczenia pomieszczenia siłowni, 
które nie jest dostosowane do takich spotkań. Powiedziała o możliwościach 
pomieszczeń, ponieważ nie ma taki cel przypisanej sali, gdyż jest to zależne od danej 
sytuacji, np. jak ktoś chce wynająć odpłatnie salę. Jest to wszystko ruchome. 
Nawiązała również do umowy, z której Panie z Uniwersytetu się wycofały. Chodziło 
m.in. aby osoby z zewnątrz z zajęć.  
Pani Dyrektor powiedziała o instruktorach opłacanych zadaniowo przez ZOK jak i o 
zajęcia minimalnie odpłatnych. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 



Przedstawiciel Uniwersytetu III Wieku Pani Krystyna Buchwald, powiedziała, że 
jest to niezgodne ze statutem przyjęcie osób z zewnątrz. Formalnie jest to 
niemożliwe. 
 
Radny Franciszek Gawęda, uważa, że dyskusja nie powinna być zakończona, oraz 
uważa, że Komisja powinna dać propozycje dla Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 
Powiedział również o swoich wątpliwościach. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Radny Stanisław Susz, uważa, że należy oddzielić UTW od ZOK-u oraz należy 
zapewnić stałą siedzibę. Jest za tym, aby posiedzenie na temat UTW odbyło się 
wczesną wiosną. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, powiedział, że jeżeli chodzi o płacenie lektoratu w 
kwocie 360 zł, to zobowiązuje się porozmawiać z panem Burmistrzem o 
dofinansowaniu przynajmniej połowy tej kwoty. 
 
Radny Franciszek Gawęda, przychylił się do wniosku Radnego Stanisława Susza. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że i tak trzeba zaczekać do realnego przeniesienia 
sądu czy Ośrodka Pomocy Społecznej, aby lokale były zwolnione, czy nawet do 
rozstrzygnięcia z Grotą. 
 
Ad. pkt. 3. Informacja nt. pozalekcyjnych form pracy z młodzieżą w placówkach  

 
Dyrektor Ząbkowickiego Ośrodka Kultury Pani Ewa Olewicz, omówiła powyższą 
informacją przedstawiając zajęcia minimalnie odpłatne jak i bezpłatne dla dzieci i 
młodzieży. 
 
Dyrektor Biblioteki Publicznej Helena Wolnik- Kliber, przedstawiła powyższą 
informację, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział kilka słów na temat odbytych konkursów dla dzieci i 
młodzieży. 
 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Henryk Saryczew, również omówił powyższą 
informację, przedstawiając różne formy zajęć sportowych czy wyjazdów. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zapytał o wyjaśnienie, co do trenerów osiedlowych. 
 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Henryk Saryczew, odpowiedział, że program 
zakłada, że trener osiedlowy jest od marca do listopada. Ale jest zawsze taka prośba 
do trenerów, aby trenerzy w ramach społecznych jednak utrzymywali kontakty, bo 
wtedy jest łatwiej wszystkim. 
 



Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, powiedziała kilka zdań na temat trenerów 
osiedlowych gminnych i związanymi z tym kosztami i subwencjami. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zadała pytanie Dyrektorom, czy Państwo prowadzą 
szacunkową liczbę dzieci i młodzieży, czyli wzrost uczestnictwa w zajęciach, czy jest 
to stała liczba? Jaka jest ocena z Państwa Strony? 
 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Henryk Saryczew, odpowiedział, że nie ma 
widocznego wzrostu, jest raczej stabilizacja, wiadomo, że przy atrakcyjnej formie 
zajęć znajdzie się więcej odbiorców. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, powiedział, że ubolewa nad tym, jaka jest sytuacja w 
szkołach dot. zajęć pozalekcyjnych, że ich brakuje. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja pod względem problemu zajęć pozalekcyjnych. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, podsumował w kilku zdaniach powyższy temat oraz uważa, że 
należy wspomóc wszystkie organizacje, stowarzyszenia w pewnych możliwościach 
w pozyskiwaniu środków pozabudżetowych, ponieważ one również zapewniają 
różnorodne zajęcia. 
 
Ad. pkt. 4 Podsumowanie pracy komisji za 2011 rok 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, przedstawił informacje z pracy komisji za 2011 rok, która stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Nikt nie zgłosił uwag do przedstawionego podsumowania. 
 
Ad. pkt. 5 Opracowanie planu pracy komisji na 2012 rok 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, przedstawił projekt planu pracy na rok 2012, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Radni po zapoznaniu się z nim wnieśli drobne uwagi, które zostały naniesione. 
 
Projekt planu pracy komisji na rok 2012 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, w związku z brakiem tematów, zamknął posiedzenie. 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź        

Przewodniczący Komisji 
          (-) Zdzisław Burnat 


